
Ülésezett az EMCEF IV. Kongresszusa 
 
Június 11-13. között tartotta az EMCEF (a Bánya-, Vegyi- és Energiaipari 
Szakszervezetek Európai Szövetsége) soron következı, IV. kongresszusát Prágában. 
Hubertus Schmoldt, az EMCEF elnöke nyitotta meg az ülést, majd üdvözölte a 
kongresszust John Monks, az Európai Szakszervezeti Szövetség fıtitkára, Stefano 
Martinelli, Vladimir Spidla EU Biztos kabinetjének tagja, Jaroszlav Zavadil, a Cseh 
Szakszervezeti Szövetség, a CM KOS alelnöke, valamint Jan Sabel, a Cseh Bányász 
Szakszervezet elnöke. 
A kongresszus az elsı ülésnapon megvitatta a Titkárság beszámolóját, miután 
meghallgatta Reinhard Reibsch EMCEF fıtitkár szóbeli kiegészítését. A beszámolót 
követıen a küldöttek megvitatták és elfogadták az Elıkészítı Bizottság által 
elkészített összefoglalót, valamint az EMCEF stratégiáját és akciótervét tartalmazó 
dokumentumot. 
A kongresszus második napján a Titkárság pénzügyi beszámolóját vitatták meg a 
küldöttek, aminek keretében a következı ciklus tagdíjairól is döntöttek.  
A pénzügyi vitát követıen került sor az Alapszabályra vonatkozó módosítási 
javaslatok vitájára, majd a tisztségviselık megválasztására.  
A kongresszus ismét Hubertus Schmoldtot választotta meg elnöknek és Reinhard 
Reibschet fıtitkárnak. Az elnökség tagjai körében kisebb változásokra került sor, 
amelyek közül az egyik érint bennünket is. A két kelet-európai alelnök egyike ebben 
a ciklusban a román Liviu Luca, aki elızıleg is betöltötte ezt a posztot, a másik a 
lengyel Andrzej Chwiluk, aki a korábbi alelnök, a cseh Jan Sabel helyét veszi át. A 
fıtitkár-helyettes megválasztását a Benelux államok javaslatára a kongresszus 
elhalasztotta, és a következı VB ülésre bízta.  
A továbbiakban a kongresszus megvitatta és elfogadta az EMCEF négy bizottsága 
által lefedett területekre vonatkozó beszámolót, valamint a kapcsolódó határozati 
javaslatokat. A határozati javaslatokhoz számtalan módosítási javaslat érkezett a 
tagszervezetektıl, amelyeket a Határozat Elıkészítı Bizottság elızıleg megtárgyalt 
és javaslatait a módosítási javaslatok elfogadására vagy elutasítására vonatkozóan 
ismertette a küldöttekkel.  
 
A kongresszus a harmadik ülésnapon az újjáválasztott elnök zárszavával ért végett.   
 
A tanácskozáson a magyar bányász szakszervezetet Rabi Ferenc elnök, Pápis László 
és Kovács István a BDSZ elnökségének tagjai, valamint dr. Stanitz Károly 
nemzetközi titkár képviselte. Rabi Ferenc, aki az elızı ciklusban az EMCEF 
Szociális Párbeszéd Bizottságának elnöki tisztjét látta el, hozzászólásában értékelte a 
bizottság munkáját, és összefoglalta a az EMCEF legfontosabb jövıbeli feladatait  a 
szociális párbeszéd területén. Dr. Stanitz Károlyt a kongresszus a Mandátumvizsgáló 
Bizottság tagjának választotta meg. 


